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Aceasta este tâlcuirea tainei şi pricina praznicului. Drept aceea  trebuie şi 

noi să prăznuim duhovniceşte şi duhovniceşte să vieţuim în  dreptate şi 

cuviinţă, în dragoste şi blândeţe, în pace şi îndelungă răbdare, în  bunătăţi şi 

în Duhul Sfânt, ca să nu defăimăm întruparea Domnului. Dar nu  numai 

aceasta, ci avem datorie să ne rugăm lui Dumnezeu şi să ne întristăm  pentru 

lume. Căci neamurile şi limbile, barbarii şi păgânii nu-L ascultă,  lepădân-

du-se de El şi necinstindu-L. De asemenea, să ne rugăm pentru mulţimea 

creştinilor care-L defăima, unii cu necredinţa cea rea şi alţii cu faptele 

necuvioase. 

Deci ce se cuvenea să facă Domnul pentru mântuirea lumii şi a omului şi 

nu a făcut? Dumnezeu era şi om S-a făcut. S-a smerit pe Sine până la moarte 

de cruce. Ne-a dat nouă să mâncăm şi să bem trupul şi sângele Lui. Ne-a 

învrednicit să-I zicem părinte şi fratele nostru, cap, dascăl, pace şi împreună 

moştean şi altele, pe care acum nu le putem spune. 

După acestea toate noi Îl amărâm, iar El rabdă, că zice: „Eu n-am venit 

 să  judec lumea, ci să mântuiesc lumea”. Deci, fraţilor, ce vom zice şi ce vom face, decât să urmăm 

ucenicilor adevăraţi. Precum aceia se scârbesc şi se întristează, când văd că tovarăşii lor nu se supun şi 

nu ascultă, aşa şi noi ca nişte slugi credincioase, văzând pe tovarăşii noştri că nu ascultă pe Domnul, să 

ne întristăm şi să ne rugăm cu tot dinadinsul pentru ei, după cum porunceşte Apostolul Pavel: să facă 

creştinii rugăciuni şi mulţumiri pentru toţi oamenii, încă şi pentru împăraţi şi domni. Căci dacă aceştia 

se află în pace, şi lumea petrece cu pace. Şi iarăşi zice despre sine, că se roagă lui Dumnezeu Hristos ca 

să se mântuiască evreii, rudele lui: „Şi adevăr zic în Hristos şi nu spun minciuni, ci mărturisesc în 

Duhul Sfânt, că întristare mare am în inima mea pururea, şi mă rog şi mă cuceresc în Hristos Iisus, ca 

anatema să fiu, adică osebit să fiu de Hristos pentru folosul rudelor mele cele trupeşti". 

Vezi ce dragoste mare, vezi înălţimea iubirii sale de oameni? 

Asemenea şi prorocul Moisi a zis, când Dumnezeu vrea să prăpădească pe evrei: „O Doamne, de 

vei ierta păcatele lor şi nu-i vei strica, bine, iar de nu, [șterge-mă şi pe mine din cartea în care m-ai 

scris". 

Aşadar, fraţilor, şi noi trebuie să fim adevăraţi ucenici ai lui Hristos, iar nu mincinoşi. Nu numai 

pentru noi să grijim, ci pentru toţi creştinii şi pentru toată lumea să ne rugăm şi să ne întristăm. Şi de 

vom face aşa, noi mai întâi ne vom folosi făcând cele plăcute lui Dumnezeu, că aşa vrea Dumnezeu, să 

dorim binele fraţilor noştri şi mântuirea tuturor oamenilor mai mult decât pe a noastră. Aşa să facem, 

fraţilor, şi aşa vieţuind să ne facem moşteni vieţii veşnice în Hristos Iisus Domnul nostru, a Căruia este 

slava şi puterea împreună cu Tatăl şi cu Duhul Sfânt, acum şi pururea şi în vecii vecilor. Amin. 

(Sfântul  Teodor  Studitul,  Cuvântări  duhovnicești,  Text reprodus după ediția tipărită de  

Episcopia  Alba Iulia, 1994) 

 

Soarele  se  oglindește  în  apa  cea  limpede  și  cerul  în  inima curată. 

Niciodată  apa  cea  limpede  nu  a  oglindit  atât  de  curat  soarele  ca  oglinda  curăției  Preacuratei  

Fecioare  Maria.  Așa  cum  scrie  despre  curăție  Efrem Sirul:   

„O, curăție care dai bucurie în inimă și aduci raiul în suflet! 

O, curăție care ești o mare bogăție neîntinată de fiarele  sălbatice! 

O, curăție care te sălășluiesti în sufletele blânde și smerite, zidind astfel oameni ai lui Dumnezeu! 

O, curăție care înmugurești ca o floare în suflet și în trup, umplând întreaga casă cu mireasma ei!“ 

În fiecare an, la 25 martie sărbătorim Buna Vestire. Iubitorul de oameni și Milostivul Dumnezeu, 

Care pururea poartă de grijă neamului omenesc, întocmai ca un Părinte plin de dragoste, văzând făptura 

mâinilor Lui înrobită și chinuită de diavol și împinsă către patimile cele pline de ocară și supusă 

închinării la idoli, a găsit cu cale să trimită pe Fiul Său cel Unul-Născut, pe Domnul nostru Iisus 

Hristos, ca să mântuiască neamul omenesc din mâinile diavolului. Și, pentru că a voit ca acest lucru să 

rămână ascuns nu numai de diavol, ci chiar și de puterile cele cerești, a încredințat taina aceasta unuia 

singur dintre Arhangheli, Preamăritului Gavriil.  
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